
 

Betreft: antwoorden schriftelijke vragen (ex. art. 38 RvO) over stand van zaken op de 
Elzen gesteld door de DOP 

 
Datum: 23-09-2024 

 

De fractie DOP heeft schriftelijk vragen gesteld  over de stand van zaken en 
ontwikkelingen op de Elzen. Hieronder treft u de vragen en in het rood onze antwoorden.  

1. Wat is de stand van zaken rondom de vergunningsaanvraag van de 
varkenshouderij op de Elzen 6A (hierna: Elzen 6A)? 

De vergunning wordt getoetst op ontvankelijkheid. Zoals bekend neemt dit bij dergelijke 
vergunningsaanvragen de nodige tijd in beslag. Zo ook bij Elzen 6a.  

2. Klopt het dat de vergunningsaanvraag incompleet is? Zo ja, kunt u toelichten wat 
hiermee precies bedoeld wordt? Welke gegevens missen er? 

Daarvoor is de ontvankelijkheidstoets voor bedoeld. O.a. de ODBN toetst of dat de 
vergunningaanvraag incompleet is en of dit gevolg kan hebben voor de ontvankelijkheid.  

3. Klopt het dat in verschillende stallen nu illegaal varkens gehouden worden? 

De vergunningaanvraag milieu betekent niet dat er op dit moment illegaal varkens 
worden gehouden. De vergunningaanvraag is gedaan om toekomstige wijzigingen binnen 
het bedrijf aan te vragen. Tijdens de laatste milieucontrole op 9 april 2024 was het 
bedrijf grotendeels conform haar vigerende milieuvergunning in werking. In twee 
afdelingen van stal 2 zat tijdens de controle een andere diercategorie dan vergund. Dit 
betreft 36 guste en dragende zeugen in plaats van 220 gespeende biggen. Dit leidde niet 
tot hogere emissies, de emissie nam zelfs af ten opzichte van de vergunde situatie. Deze 
wijziging in diercategorie in stal 2 is niet opgenomen in de lopende vergunningaanvraag. 
In de lopende aanvraag zal deze stal gesloopt worden.   

4. Klopt het dat deze situatie nu gedoogd wordt? 

Zie antwoord op vraag 3 

5. Klopt het dat deze situatie alleen gedoogd kan worden indien een complete 
aanvraag gedaan is? Zo ja, bent u voornemens zo spoedig mogelijk handhavend 
op te treden? Zo nee, kunt u beschrijven waarom u niet kunt handhaven bij een 
incomplete aanvraag? 

Wij nemen aan dat u met voorafgaande vragen doelt op de provinciale regels die vanaf 1 
juli 2024 in werking zijn getreden. Gedeputeerde Staten heeft een handhavingsstrategie 
vastgesteld die zij, samen met de ODBN, ook in Boekel uitrollen.  

Afhankelijk van hetgeen uit de gemeentelijke ontvankelijkheidstoets komt en het effect 
dat dit heeft op het vergunningentraject ‘kenmerkt’ de provincie locaties. Dit ‘kenmerk’ 
zorgt ook voor een positie in de lijst van veehouderijen die gecontroleerd worden op een 
bepaald moment door de provincie. Het is aannemelijk dat wanneer de vergunning niet 



ontvankelijk is, de veehouderij aan de Elzen 6a vele malen eerder gecontroleerd wordt 
door de provincie, dan wanneer de vergunning wel ontvankelijk is.  

Op dit moment ligt de focus van het bevoegde gezag, in casu de provincie, bij zg 
stilzitters. Dit zijn bedrijven die niet voldoen aan de regels én geen vergunningsaanvraag 
hebben ingediend.   

6. Heeft u een termijn gesteld waarbinnen de aanvraag compleet moet zijn? Zo ja, 
wat is deze termijn? Zo nee, waarom niet?  

Er is sprake van een opschorting door aanvrager/gemachtigde tot 1 oktober 2024. Zij 
wachten op de voorwaarden voor effluent lozen die door de bodemspecialist van de 
ODBN uitgezocht worden. Zodra zij deze voorwaarden hebben kunnen zij aanvullende 
gegevens aanleveren. Mocht de bodemspecialist deze datum niet halen, zal de datum 
verder opgeschort worden. 

7. Klopt het dat de aanvraag mede het verwerken van de eigen ter plaatse 
geproduceerde mest omvat? Zo ja, op welke afstand van de nabij gelegen 
woningen zal deze installatie staan? 

Ja, cf de nu bekende aanvraag klopt dat. Wanneer de vergunningsaanvraag ontvankelijk 
is verklaard, kunt u de stukken inzien en daarmee ook inzien waar de mestinstallatie 
gesitueerd is.  

8. Telt deze mestverwerkingsinstallatie mee in de geuremissiewaarde van de Elzen 
6A? Zo ja, wat is de berekende voorgrondbelasting op de nabij gelegen woningen? 
Gaat deze omhoog of omlaag? 

De geurimmissie van de gehele inrichting wordt berekend. Wanneer de 

vergunningsaanvraag ontvankelijk is verklaard, dan kunt u de stukken inzien.  

9. Is deze mestverwerkingsinstallatie inpandig of niet? Indien inpandig, wordt 

deze ook voorzien van luchtwassers? 

Wanneer de vergunningsaanvraag ontvankelijk is verklaard, dan kunt u de stukken 

inzien en daarmee ook inzien waar en hoe de mestinstallatie gesitueerd is.  

10. Onze fractie krijgt signalen dat er op de Elzen 6A momenteel illegaal gewoond 

wordt. Bent u hiervan op de hoogte? 

Nee, wij zijn niet op de hoogte van dergelijke signalen. Er is bij de gemeente niets 

gemeld. 

11. Wat is de stand van zaken rondom de overeenkomst tussen de gemeenten en 

de Coppens Groep? 

Aan de overeenkomst wordt uitvoering gegeven. Ook voor dit traject geldt, de 

voorbereidingen worden getroffen in samenspraak met de betrokken adviseurs en 

natuurlijk de Coppens Groep. Dit vergt veel tijd gezien de gewenste zorgvuldigheid, 

de gewijzigde regimes van de (Omgevings)wet, de brand en betrokkenheid van vele 

partijen.  



De planning is om vóór 1 januari 2026 een ontwerp TAM-Omgevingsplan in 

procedure te brengen, gecombineerd met een plan-/projectMER. Voordat het zover 

is, worden belanghebbenden (waaronder de gemeenteraad) uiteraard op de hoogte 

gesteld.  

12. Wanneer vindt hierover de eerstvolgende besluitvorming plaats en/of wordt 

een anterieure overeenkomst aan de raad overlegd voor het geven van 

wensen en bedenkingen? 

Zie de reactie op vraag 11.  

13. Zijn de ontwikkelingen op de Elzen 10A conform het in juli door de raad 

vastgestelde bestemmingsplan? Was hiervoor een vergunning nodig en zo ja, 

is deze verleend? 

We volgen de ontwikkelingen nauwlettend. Wij hebben geen afwijkingen van het in 

juli door de raad vastgestelde bestemmingsplan kunnen constateren. De vergunning 

Elzen 10a is nog niet verleend, er is wel een aanvraag ingediend. Deze wordt nu 

behandeld. 

14. Wordt op de Elzen 10A slechts de eigen ter plaatse geproduceerde mest 

verwerkt? 

In een toezichts- en handhavingstraject van juni 2021 t/m begin 2022 is er ter plaatse 

de Elzen 10a geen sprake van het verwerken van mest van derden geconstateerd. 

Destijds zou de locatie mogelijk voor de stoppersregeling gaan. De eigenaar heeft 

echter acties ondernomen om de activiteit door te zetten. 

In 2024 is er sprake van klachten geweest omtrent geur. Deze hadden echter 

betrekking tot het uitrijden van mest en bijhorende werkzaamheden. 

Het adres staat in de planning om dit jaar weer gecontroleerd te worden.  

  

15. Zijn de regels van het plan en de beoogde ontwikkelingen na vaststelling nog 

gecommuniceerd met de werkgroep de Elzen, gezien het uitblijven van een 

recent omgevingsdialoog? Zo nee, waarom niet? 

Die zijn meermaals gecommuniceerd. Als de werkgroep hier nog vragen over heeft, 

kunnen ze rechtstreeks bij ons terecht en zullen we deze opnieuw toelichten.  

16. Wordt er structureel contact onderhouden met werkgroep de Elzen, zowel op 

ambtelijk als bestuurlijk niveau, gezien het feit dat zowel de werkgroep als de 

raad daar meermaals op aangedrongen heeft? Zo ja, hoe vaak vindt dit plaats? 

Zo nee, waarom niet? 



Er vindt geen structureel contact meer plaats met de werkgroep. Contact (bestuurlijk 

en/of ambtelijk) vindt plaats wanneer de ontwikkelingen die voortkomen uit het 

gebiedsproces De Elzen daartoe nopen. Dat is zo afgesproken.  

Het kan ook zijn dat de werkgroep om een overleg vraagt. Ook dan gaan we 

uiteraard in overleg.  

Uit het gebiedsproces De Elzen zijn diverse ontwikkelingen naar voren gekomen en 

die worden nu allemaal op eigen merites beoordeeld. Dit betekent dus ook dat ieder 

initiatief de eigen – wettelijk voorgeschreven-  procedure volgt. Zoals dit geldt voor 

ieder ander initiatief in gemeente Boekel.  

We denken dat nu een goed moment is om de gehele buurt rond De Elzen binnen 

enkele weken uit te nodigen voor een algehele bijpraatbijeenkomst waarbij de 

communicatiestructuur ook een onderwerp van gesprek zal zijn.    

17. Heeft de werkgroep de Elzen een vaste contactpersoon binnen de gemeente? 

Zo nee, bent u bereid hiervoor zorg te dragen? 

Ja, is Erik Peeters. Hij heeft ook al diverse keren contact gehad met de werkgroep. 

18. Kunt u beschrijven hoe binnengekomen klachten over stank, bij zowel de 

gemeente als de ODBN, worden verwerkt? 

Klachten kunnen op verschillende manieren bij de gemeente binnenkomen, 

telefonisch, via de mail of digitaal. Als het gaat om klachten die betrekking hebben 

tot een bedrijf of inrichting, worden alle klachten doorverwezen naar de 

milieuklachtencentrale van de ODBN. Afhankelijk van de klacht wordt deze wel 

gearchiveerd. 

Wanneer klachten (via de milieuklachtencentrale) bij de ODBN binnenkomen, worden 

deze daar gearchiveerd en opgepakt. Afhankelijk van de aard en de ernst van de 

klacht wordt er zo snel mogelijk actie uitgevoerd. Terugkoppeling wordt dan ook 

door de ODBN gedaan. 

19. Is er een minimaal hoeveelheid klachten of meldingen die binnengekomen 

moet zijn alvorens een controle plaatsvindt? 

Nee, één klacht is voldoende. De ODBN en de gemeente hebben altijd de intentie om 

een klacht van een inwoner zo snel mogelijk op te pakken. Meerdere klachten in een 

korte tijd kunnen natuurlijk wel de prioriteit verhogen. 

20. Wordt een ondernemer op de hoogte gesteld van een aankomende controle? 

Dat ligt aan de aard van de controles. Er zijn aangekondigde en onaangekondigde 

controles. Bijvoorbeeld als er sprake is van een acute klacht, gaat een toezichthouder 

van de ODBN zo snel mogelijk ter plaatse. Dit wordt dan niet aangekondigd. Dit kan 

ook te maken hebben met de aard van de overtreding. Bijvoorbeeld hercontroles 

kunnen en worden vaak wel aangekondigd. 



21. Wordt de afhandeling van de klacht of melding teruggekoppeld aan de klager 

of melder? 

Ja, in alle andere gevallen is er iets mis gegaan.  

22. Voert u ook proactief controles uit op de Elzen, dus ook wanneer geen 

concrete klacht of melding is gedaan? 

De ODBN werkt met een bestand van alle bedrijven/inrichtingen in hun werkgebied. 

Deze worden cyclisch afgewerkt. Eens in de zoveel jaar komt een inrichting dus aan 

de beurt voor een controle. 

23. Kunt u de vragen 24 uur voor de aankomende raadsvergadering 

beantwoorden? 

Hierbij. 

 

Hopende u hiermee van voldoende antwoorden te hebben voorzien, 

 

Hoogachtend, 

Het college van de gemeente Boekel. 


